

(b) No documents were carried off or copied by the police in violation of the law or provisions for search warrants in the course of the searches of these premises;

(c) No persons were arrested by the police in the course of these searches nor were any detained;

(d) No excessive force of police was engaged in these searches; and

(e) The searches were not carried out in the absence of the persons responsible for the premises searched;

2. *Further draws the attention* of the petitioner to resolution 1347 (XVI) which it adopted in relation to the petitions concerning the assault on Mr. Lawrence.

643rd meeting,  
20 July 1955.

**1347 (XVI). Petitions from the Comité directeur de la Coordination des indépendants camerounais (INDECAM) (T/PET.5/353) and from Mr. Bekoungou (T/PET.5/354)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petitions from the Comité directeur de la Coordination des indépendants camerounais (INDECAM) and from Mr. Bekoungou concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/353, T/PET.5/354, T/OBS.5/47, T/L.588),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and the statement of its representative, in particular that the matter which they raise is still being investigated;

2. *Expresses the hope* that the persons guilty of the assault complained of by the petitioners will be apprehended;

3. *Requests* the Administering Authority to inform the Council of the results of the investigation, when completed.

640th meeting,  
15 July 1955.

**1348 (XVI). Petition from the Union des populations du Cameroun, Yaoundé (T/PET.5/355)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Union des populations du Cameroun, Yaoundé, concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/355, T/OBS.5/51, T/L.597),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and the statements of its representative, in particular that notwithstanding the allegations of the petitioners, the administrative acts or judicial proceedings which were executed in November 1954 in respect of the two persons mentioned in the petition had no relation to the political affiliations of those persons.

643rd meeting,  
20 July 1955.

b) Au cours des perquisitions de ces locaux, la police n'a emporté ou copié aucun document en violation de la loi ou des dispositions des mandats de perquisition;

c) La police n'a arrêté ni détenu personne au cours de ces perquisitions;

d) Les forces de police qui ont procédé à ces perquisitions n'étaient pas d'une importance excessive;

e) Les perquisitions n'ont pas eu lieu en l'absence des personnes responsables des locaux;

2. *Appelle en outre l'attention* du pétitionnaire sur la résolution 1347 (XVI) que le Conseil a adoptée au sujet de la pétition relative à l'agression dont a été victime M. Lawrence.

643ème séance,  
le 20 juillet 1955.

**1347 (XVI). Pétitions du Comité directeur de la Coordination des indépendants camerounais (INDECAM) [T/PET.5/353] et de M. Bekoungou (T/PET.5/354)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* les pétitions du Comité directeur de la Coordination des indépendants camerounais (INDECAM) et de M. Bekoungou concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/353, T/PET.5/354, T/OBS.5/47, T/L.588),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant, d'où il ressort notamment que la question fait encore l'objet d'une enquête;

2. *Exprime l'espoir* que les coupables de l'agression dont se plaignent les pétitionnaires seront appréhendés;

3. *Prie* l'Autorité administrante d'informer le Conseil des résultats de l'enquête lorsqu'elle sera terminée.

640ème séance,  
le 15 juillet 1955.

**1348 (XVI). Pétition de l'Union des populations du Cameroun, Yaoundé (T/PET.5/355)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de l'Union des populations du Cameroun, Yaoundé, concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/355, T/OBS.5/51, T/L.597),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant, d'où il ressort notamment que les actes administratifs et les poursuites judiciaires qui ont, en novembre 1954, visé les deux personnes mentionnées dans la pétition n'ont, contrairement aux affirmations des pétitionnaires, aucun rapport avec l'activité politique de ces personnes.

643ème séance,  
le 20 juillet 1955.